
ACTA NÚM 6/2021. 6a COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL PACT DE CIUTAT 

 

A la ciutat de Sant Feliu de Llobregat, el dia 4 d’octubre de 2021 quan són les setze 

hores, es reuneixen en sessió presencial al CC Tovalloles, per celebrar la 6a sessió de 

la Comissió de Seguiment del Pacte de Ciutat de Sant Feliu de Llobregat, les persones 

que es relacionen a continuació: 

 

 Il·lma. Sra. Lídia Muñoz Cáceres  
Alcaldessa  

 Sr. Oriol Bossa i Pradas  
Primer tinent d’Alcaldia i president de l'Àrea de Govern Obert i Serveis 
Generals.  

 Flavia Reina i Fajardo  
Tercera Tinent d’Alcaldia i presidenta de l'Àrea de Drets de Ciutadania i 
Polítiques Socials  

 Sra. Loren Rider Jiménez  
Regidora d'Activitat Econòmica, Cooperativisme i Ocupació. Feminismes i 
LGTBI. Salut Pública i Consum 

 Sr. Aitor Rivera   
Regidor de de Comerç i Turisme, Dret a l'Habitatge, Joventut, i d'Innovació i 
Tecnologies 

 Lourdes Borrell Moreno 
Portaveu Grup Municipal PSC 

 Sr. Rafael Bellido Cárdenas  
Director de l'Àrea de Territori, Sostenibilitat i Activitat Econòmica  

 Sr. Ricard Valls González  
Tècnic de Projectes transversals, moderador de la sessió  

 Sr. Genís Giner Pastor 
Tècnic de Participació Ciutadana i Projectes Transversals 

 Sra. Raquel Gómez Escobar 
Tècnica d’Habitatge 

 Sra. Berta Cendrós  
Tècnica de Participació Ciutadana 

 Sra. Pilar Gonzalez Reyes  
Tècnica àmbits socials de l’Assemblea Local de la Creu Roja  

 Sr. Oliver González Lorente  
Representant PAH Sant Feliu de Llobregat  

 Sra. Miguel Ángel Merino 
CCOO  

 Sr. Manel Carrion Ribas 
President Handbol Sant Llorenç 
 

*Excusen assistència la Sra. Mercè Ariza i el Sr. Jordi Soto 

 

Pren la Paraula el Sr. Ricard Valls que exposa l’estructura de la sessió. Durant la 

sessió es farà una exposició sobre l’estat d’execució del Pacte de Ciutat, el marc 

general de reconstrucció econòmica, i es presentaran alguns dels projectes destacats 

que s’estan desenvolupant. Els projectes s’han triat tenint en compte les aportacions 



que els participants de la comissió van fer a l’anterior sessió, on es va demanar que 

els assistents omplissin un formulari. 

1. El marc de la reconstrucció social i econòmica a Sant Feliu  

2. Estat de la despesa segons tipologia de finançament  

3. Estat d'execució de les actuacions  

4. Avenços destacats  

5. Presentació dels següents projectes:  

o 3.1.6.1.i. Pla d'Inclusió Digital: formació i capacitació en competències i habilitats 

digitals 

o 3.1.5.2.a. Suport a les entitats 

o 3.1.10.1.b. Suport al desplegament de les polítiques d'habitatge1 

 

Pren la paraula la Sra. Lidia Muñoz, que agraeix la presència de les persones 

assistents a la sisena comissió de seguiment del Pacte de Ciutat. Tot seguit fa una 

introducció general del moment pel que fa al seguiment i execució del pacte.  Exposa 

les dades generals d’execució del Pacte de Ciutat el qual es troba executat en un 76%. 

Anuncia que, en el cas que compleixin amb els criteris de prorrogabilitat 

corresponents, es podran prorrogar els Plans d’Ocupació actius a la ciutat 7. En total, 

es podran prorrogar 22 contractes, a part dels Plans d’Ocupació que ja es van 

incorporar a través del Pacte de Ciutat (39 persones).  

Pren la paraula el Sr. Oriol Bossa que exposa les diferents iniciatives que s’estan 

duent a terme i com des de l’ajuntament s’hi esta intervenint a través de la oficina 

municipal de tracció i gestió de fons. En aquests moments existeixen diverses línies de 

finançament que l’ajuntament s’hi pot acollir, com els fons europeu Next Generationt, 

els programes de subvencions promoguts per l’AMB com PSA i ApropAMB, i l’Agenda 

Urbana 2030. 

Pren la Paraula el Sr. Ricard Valls que exposa el grau d’execució en funció de les 

fonts de finançament així com l’estat de les accions ja siguin finalitzades (52,2%), en 

execució (37,7%) o pendents d’inici (10,1%). 

El Sr. Oriol Bossa recorda que totes les dades es poden trobar al portal web de 

seguiment del Pacte. 

Seguidament el Sr. Ricard Valls, exposa les principals accions que s’han 

desenvolupat en el marc del Pacte de Ciutat des de l’anterior comissió de seguiment 

que va tenir lloc el passat mes de juliol. 

A continuació s’exposen el funcionament i desenvolupament de tres projectes triats 

pels assistents a l’anterior Comissió de Seguiment del Pacte de Ciutat. 

                                                           
1 Tota la documentació presentada a la reunió es farà arribar a través del correu electrònic i 

estarà disponible al Decidim.  



I. 3.1.6.1.i. Pla d'Inclusió Digital: formació i capacitació en competències i habilitats digitals 

II. 3.1.5.2.a. Suport a les entitats 

III. 3.1.10.1.b. Suport al desplegament de les polítiques d'habitatge 

 

La Sra. Raquel Gómez exposa les diferents mesures desenvolupades en el marc del 

Pacte de Ciutat, entre les que destaquen la millora dels protocols interns en matèria 

prevenció i actuació davant situacions d’emergència habitacional, ajudes econòmiques 

dotades en 100.000€ dirigides a persones que no poden fer front al lloguer degut als 

efectes de la COVID i el reforç a l’Oficina Local d’Habitatge. Per altra banda, s’exposen 

les principals dades d’activitat per part dels serveis municipals d’habitatge com les 

atencions realitzades i les ajudes atorgades en aquest àmbit.  

El Sr. Oliver González pregunta si existeixen ajudes per a persones que tenen una 

hipoteca i que tenen dificultats per pagar.  

La Sra. Flavia Reina, respon que les ajudes en el marc del Pacte de Ciutat van 

destinades a les persones llogateres que puguin tenir dificultats econòmiques 

derivades de la COVID. Per altra banda, existeixen altres recursos dirigits a persones 

titulars d’una hipoteca que es poden sol·licitar a través de la OLH o a través dels 

serveis socials. 

La Sra. Lídia Muñoz, exposa que a banda d’aquestes mesures, s’està augmentant 

l’oferta d’habitatge públic al municipi així com l’habitatge a disposició dels serveis 

socials per atendre casos d’emergència habitacional. També en el marc del Pacte de 

Ciutat, s’ha dotat de la figura d’una educadora social que dona suport a les persones 

usuàries d’aquests recursos habitacionals. 

La Sra. Lourdes Borrell pregunta si es contempla en la part econòmica del pacte els 

recursos que posa a disposició el consell comarcal i si s’està al corrent de l’existència 

dels mateixos i de la possibilitat de sol·licitar-los. També ofereix el suport del seu grup 

municipal per aconseguir aquest finançament. 

El Sr Oriol Bossa explica la motivació del projecte de suport a les entitats, el qual 

sorgeix de les dificultat que suposa la covid per les entitats, que es troben en la 

necessitat de reinventar-se o ja sigui per la dificultat de rebre finançament, de 

desenvolupar les seves activitats amb normalitat o de participació dels seus membres.  

La Sra. Berta Cendrós, exposa els objectius i les fases de desenvolupament del 

projecte de suport a les entitats, que es basa en detectar les necessitats que tenen les 

entitats de la ciutat, i oferir recursos com formacions o acompanyament en matèria de 

com aconseguir fons, treball en xarxa o utilització de noves eines comunicatives. 

Aquests recursos quedaran recollits en un seguit de guies a disposició de les entitats. 

El Sr. Oliver González pregunta si les formacions que s’ofereixen hi poden participar 

entitats que no estiguin registrades com a tal al registre d’entitats. 

La Sra. Berta Cendrós respon que no hi ha cap problema en  que hi participin entitats 

que no formin part del registre oficial. Es facilitarà la informació dels cursos. 



El Sr. Ricard Valls exposa el projecte de Pla d’Inclusió Digital que té per objectiu 

millorar el nivell de digitalització dels col·lectius més vulnerables on existeix una major 

bretxa digital, la qual s’ha vist intensificada amb la irrupció de la COVID. El projecte 

ofereix sessions formatives de 16h amb contingut d’informàtica bàsica així com eines 

per la utilització de dispositius com telèfons mòbils o altres.  

El Sr Aitor Rivera explica que a través de la col·laboració amb l’entitat Solidança, els 

participants de les formacions d’inclusió digital que hagin superat el curs amb un mínim 

d’un 80% d’assistència podran rebre un dispositiu provinent de l’economia circular a 

través de la reparació i rehabilitació de dispositius recuperats (programa r-use). Posa 

de manifest la necessitat d’oferir dispositius a persones que havent obtingut uns 

coneixements bàsics durant les formacions, no puguin seguir amb el seu aprenentatge 

autònom un cop finalitzats els cursos.  

El Sr Miguel Angel Merino, explica que al sindicat van fer una experiència similar en 

relació a la bretxa digital i van observar un biaix de gènere i d’origen important pel que 

fa als factors que incideixen en aquesta problemàtica.  

La Sra. Lidia Muñoz explica que cada vegada es veu com van avançant les accions 

en el marc del Pacte de Ciutat. Pregunta si a la següent sessió es vol fer la 

presentació d’algun altre projecte i que totes les propostes seran ben rebudes i 

treballades per l’equip del Pacte de Ciutat.  

 

Finalment es tanca la sessió. 
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